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Verslag van het Koepeloverleg ONG, VvBL, OVS en gemeente De Fryske Marren  
 
Datum : 9 september 2024 
Tijdstip : 16:00 uur 
   
Aanwezig : Wim van der Heide namens Ondernemersnetwerk Gaasterland (ONG), Egbert Douma 

en Monika Klinge namens Vereniging van Bedrijven Lemmer e.o.(VvBL) Vera Stilma 
en Grietje vd Reijnst namens Ondernemers Vereniging Skarsterlân (OVS) , Remboud 
van Iddekinge en Lourens Bergsma namens gemeente De Fryske Marren  
 
Afwezig: Bram Dahmen (ONG) en Dick Schuurman (DFM)  

 

1. Opening 

Remboud opent de vergadering en heet iedereen welkom. Bericht van verhindering ontvangen van 
Bram Dahmen en Dick Schuurman. Vera Stilma is de nieuwe voorzitter van de OVS en Wim van der 
Heide vervangt als bestuurslid van de ONG Bram Dahmen.  

 

2. Verslag 26 februari 2024 

Het verslag wordt vastgesteld. Verslagen mogen gedeeld worden met de leden. 

  

3. Wat speelt er binnen de ondernemersverenigingen 
ONG 
Het bestuur bestaat op dit moment uit 3 leden. Dat is wat te weinig. Men is naarstig op zoek naar 
versterking. Wel worden er incidenteel leden betrokken om te assisteren bij activiteiten e.d. De 
eerstvolgende activiteit staat gepland op 26 september in Sleat. 
Het bestuur is druk bezig met het organiseren van de gezamenlijke avond met de OVS en VvBL op 
17 oktober. Locatie en sprekers zijn nog niet helemaal rond. Het is wenselijk om het programma zo 
spoedig mogelijk te delen met de leden van de OVS, VvBL en ONG. 
De afspraken over het bekostigen van de gezamenlijke avond wordt nog een keer bevestigd. De 
gemeente betaalt 50% van de kosten van de spreker. De overige kosten worden naar rato van het 
aantal deelnemers verdeeld over de drie verenigingen. Ook wordt onderling afgesproken dat 
belangstellenden voor de gezamenlijk avond zich bij hun eigen vereniging kunnen aanmelden. 
 
VvBL  
Het bestuur is met 6 mensen op sterkte. In maart 2025 stopt Hanneke Boersma als secretaris. Men 
gaat op zoek naar een vervanger. Afgelopen week was er een goed bezochte activiteit 
(sloepentocht). De rest van het jaar staan er nog verschillende activiteiten op het programma. 
 
OVS 
Vera Stilma heeft de voorzittershamer van Jan Bijlholt overgenomen. Ook Sander van der Wal en 
Edwin Agema zijn afgetreden. Het bestuur bestaat nu uit 4 mensen. Tiede Boersma en Freya 
Beetstra hebben nog een ondersteunende rol, maar de OVS is wel op zoek naar uitbreiding van het 
bestuur. Het is nu wat te mager. Op 12 september is de opening van het seizoen met de 
traditionele vaartocht op de Simmerwille. In november staat een excursie op het programma, maar 
het blijkt heel lastig te zijn om voor een grote groep (100+) geschikte bedrijven e.d. te vinden. In 
december staat een Kerstspeurtocht in de Midstraat in Joure op de rol. 
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Er is contact geweest met MKB-Noord (Henk Vonhoff). Het is interessant waar zij allemaal mee 
bezig zijn. De OVS zoekt een manier om dit ook bij haar leden onder de aandacht te brengen. De 
ONG en VvBL willen hier graag samen met de OVS in optrekken. Afgesproken wordt dat de 
besturen van de drie verenigingen begin oktober een keer bij elkaar komen om hierover te 
brainstormen. De OVS neemt het initiatief voor een afspraak. 

 
 

4. De Fryske Marren 

Stand van zaken proces Lelylijn 
Op 8 mei heeft de raad gesproken over de Lelylijn. Aanleiding was het rapport “Denkrichtingen op 
het ontwikkelperspectief Lelylijn. N.a.v. de raadsbehandeling heeft de gemeente zienswijzen 
ingediend bij de projectorganisatie Lelylijn. Er werd nadrukkelijk niet gevraagd om voor of tegen 
een Lelylijn te zijn. De zienswijzen hebben o.a. betrekking op: zorgen over natuur en landschap, 
koppelkansen aquaduct Skarsterrien, tracé via Lemmer en Joure met mogelijkheden voor een 
station, passage Tsjûkemar, focus op brede welvaart. 
In oktober worden er nieuwe onderzoeksrapporten voor bespreking aan de raad voorgelegd. Het 
gaat dan om het Ontwikkelperspectief NOV Lelylijn 2050, Onderzoek Lelylijn-alternatieven en 
Onderzoek Lelylijn Internationaal. Begin november zullen de resultaten van alle onderzoeken 
worden besproken in een bestuurlijk overleg met de Minister van IenW. Vervolgens is het aan de 
Minister om een besluit over het vervolg te nemen. 
 
Stand van zaken proces Regiodeal 
De gemeente is amen met Súdwest-Fryslân, Provinsje Fryslân en Wetterskip Fryslân bezig om de 
plannen, samen met de verschillende ministeries, verder uit te werken. De verdere uitwerking zal 
worden vastgelegd in een convenant tussen rijk en regio. Het is de bedoeling om het convenant 
eind oktober te ondertekenen. Ook wordt er gewerkt aan een Programmaplan. Hierin zullen de 
projecten worden opgenomen waarmee we in de regio aan de slag willen. De planning is om die 
eind van dit jaar vast te stellen.  
Vera geeft aan dat zij onlangs bij een bijeenkomst is geweest om bedrijven en onderwijs dichter bij 
elkaar te brengen. Ze willen hier als OVS graag op aanhaken, ook richting haar leden. Dit thema is 
opgenomen in het nieuwe Programma Economie en als project potentieel onderdeel van de 
Regiodeal. Het is nadrukkelijk de bedoeling om de ondernemers(verenigingen) hierbij te betrekken. 

 

5 Programma Economie 2024-2027 

Het door de raad op 8 mei jl. vastgestelde programma zat bij de stukken. Wat met name 
interessant is voor dit overleg is de uitvoeringsagenda. De drie verenigingen gaan het stuk 
binnenkort binnen hun besturen bespreken. De uitkomsten hiervan worden met elkaar besproken 
in het volgende koepeloverleg. 

 
 

6 Bedrijventerreinen, waar staan we 

Lemsterhoek – Lemmer 
De verdere planologische uitwerking van het plan heeft vertraging opgelopen. Gemeente en 
ontwikkelaar zijn nog over een aantal zaken in gesprek. De verwachting is dat het plan in november 
2024 kan worden vastgesteld. Daarna kan de ontwikkelaar starten met de aanleg. 
 
De Ekers - Joure 
De laatste twee kavels op Ekers 3A zijn verkocht. De gemeente verwacht de nieuwe uitbreiding (3B) 
in maart 2025 bouwrijp te hebben. De uitgifteprocedure wordt in het najaar van 2024 opgestart. 
 
Woudfennen - Joure 
Op dit moment is er nog een beperkt aantal kavels beschikbaar.  
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Slotmolen – Sint Nicolaasga 
De laatste 2 kavels zijn nog in optie.  

 

7 Uit de regio 

Woningbouw 
De OVS vraagt of woningbouw ook onderwerp van gesprek is in het koepeloverleg, omdat het ook 
van groot belang is voor de economie.  
Er wordt in dit overleg niet over het woningbouwbeleid gesproken. Daar zijn andere gremia voor. 
Dit laat onverlet dat we ook in dit overleg woningbouw belangrijk vinden. 
 
Bedrijventerrein Balk 
De ONG vraagt of er ook plannen zijn om het bedrijventerrein in Balk uit te breiden. 
In de Regionale Afspraak Bedrijventerreinen Zuidwest Friesland is opgenomen dat er ruimte is voor 
2 ha nieuw bedrijfsterrein bij Balk. De komende jaren zal bekeken worden of dat ook gerealiseerd 
kan worden. Gelet op eigendommen is het wel een grote uitdaging. 
 
WVG Lemmer 
Gemeente heeft onlangs de wet voorkeursrecht gemeenten (WVG) van toepassing verklaard op het 
gebied rond de Sluisweg en de Willemskade. Remboud vraagt of de VvBL hier ook vragen over 
heeft gekregen. 
Nee de VvBL heeft hierover geen vragen gekregen van haar leden. 
 
Gezamenlijke avond OVS-gemeente 
Vera vraagt hoe de uitnodigingen voor de gezamenlijke avond tot stand zijn gekomen. Zij hadden 
met Debút in Terherne afgesproken dat de leden van Debút expliciet voor deze avond zouden 
worden uitgenodigd. Gebleken is dat dit niet volledig is gelukt. 
Gemeente gebruikt voor uitnodiging adressenlijst uit KvK. Bedrijven uit voormalig Skarsterlân en 
Terherne worden hiervoor geselecteerd. Dit wordt vervolgens gekoppeld met het adressenbestand 
van de OVS. De lijst van de KvK is echter verre van compleet. Dat komt omdat bedrijven bij de 
inschrijving in de KvK hebben aangevinkt geen mailings te willen ontvangen. Als je dat als bedrijf 
hebt aangevinkt, ko je niet voor op de adressenlijst die de KvK levert. Dit is ook niet anders op te 
lossen. OVS kan de bedrijven uit Terherne wel, samen met Debút, opnemen in haar adressenlijst 
voor de gezamenlijke avond. Dan krijgen de bedrijven uit Terherne wel een uitnodiging. 

8 Nieuwe vergaderdatum 

De volgende vergadering staat gepland voor 2 december 2024 om 15.00 uur. 

9 Sluiting 

De voorzitter sluit om 17.15 uur de vergadering.  

 


